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Afbud: Marianne Horstmann  

 

Mødet blev indledt med oplæg om selvkoordinerende teams i 
Svendborg Kommune. Slides fra oplægget er vedlagt. 

 
 

1. Formalia ift mødestart v/Karen Strandhave 

• Velkommen til Johnna Jørgensen og præsentation af 
Seniorrådets medlemmer 

• Opfølgning fra sidste referat  
Er der noget der skal følges op på 

• Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er udsendt før mødet. Seniorrådet kan 
godkende eller supplere den udsendte dagsorden. 

• Valg af ordstyrer til mødet  
 

Beslutning: 

Seniorrådet præsenterede sig. Dagsorden godkendt. Helle 

Fredriksen valgt som ordstyrer. 

 
2. Vigtige datoer v/ Karen Strandhave 

Gennemgang af kommende arrangementer i relation til Seniorrå-

det.  

Dato Emne Obs/ 

deltagelse 

04.09.24 Studietur Alle 

28.09.24 Fejring af frivillige Alle 

29.10 

30.10 

31.10 

Informationsmøder Tåsinge Hallen Alle 

 

Indstilling: 

Kommende arrangementer og aftaler herfor drøftes 

 

Beslutning: 

Gennemgang taget til efterretning. Deltagelse planlægges på ef-

terfølgende møder. Der er et seminar i Danske Ældreråd 

31.10.24 

Beslutningsreferat 
- Møde i Seniorrådet 03.06.24 

Svendborg Seniorråd 

Svinget 14 

5700 Svendborg 

 

Tlf. 29 47 96 10 

 

www.svendborg.dk/seniorråd 

 

05.06.24 

 

Svendborg Seniorråd 

Formand Karen Strandhave 

Mobil: 29 47 96 10 

Mail: strandhave@post.tele.dk 

Svendborg Kommune opfordrer alle til at skrive sikkert 

via Digital post. Derfor bør du aldrig sende fortrolige 

personhenførbare oplysninger (CPRnr. helbreds- og 

økonomiske oplysninger) i en almindelig mail. Læs 

mere: https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-

post-og-selvbetjening 

 

 

https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
https://www.svendborg.dk/om-kommunen/digital-post-og-selvbetjening
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3. Gennemgang af dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde v/ Karen Strandhave 

Dagsorden til Senior- Social- og Sundhedsudvalgets møde drøf-

tes. 

 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter dagsorden til Senior- Social- og Sundheds-

udvalgets møde og afgiver eventuelle høringssvar. 

 

Beslutning: 

Seniorrådet har drøftet dagsorden, jvnf. nedenstående. 

 

Punkt 4 – Praksisplan  

Seniorrådet glæder sig over høringssvar til almen praksis ift. 

krav om læger i yderdistrikter. Søren Jakobsen refererer i den 

forbindelse til mødet i sundhedsbrugerrådet hvor praksisplanen 

er drøftet og skal forelægges igen 03.09.24. Seniorrådet vil her 

kunne komme med høringssvar. Søren fortæller at udfordringen 

ift. mangel på praktiserende læger er størst i den sydlige og 

vestlige del af region Syddanmark. Intentionen er at borgere 

max. har 15 km til egen læge. 

 

Punkt 6 - Frivilligpolitik 

Seniorrådets anbefalinger til synlighed ift åbent hus er medtaget 

i handleplanen. 

 

Punkt 8 – Masterplan for fremtidens Ældreliv. 

Plan for opdatering af Masterplan drøftet. Stormøde forventes 

afholdt ultimo september eller starten af oktober. Seniorrådet 

skriver høringssvar i forhold til at anbefale processen og deltage 

i arbejdet med Masterplanen. 
 

 
4. Opfølgning på ældrerådskonference og repræsentantskabs-

møde 06-07.05.24 v/ Karen Strandhave 

Siden sidste møde har Seniorrådet været på ældrerådskonfe-

rence og repræsentantskabsmøde 

 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter, om der er noget fra ældrerådskonference og 

repræsentantskabsmøde der skal arbejdes videre med. 
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Beslutning: 
Seniorrådet drøfter indholdet i konferencen.  
 
Seniorrådet finder specielt Sidsel Vinges oplæg relevant ift. 
kommunernes rolle. Sidsel Vinge holdt oplæg pba sin deltagelse 
i strukturkommissionen, hvor hun talte om knopskydning i lov-
givningen, vigtigheden af, at understøtte kommunerne, der træk-
ker et stort læs. Oplevelsen var at Sidsel Vinge formåede at 
hæve problematikken i et større perspektiv. 
 
Samskabt tilsyn. Her var også et godt oplæg fra Mette Olander 
med gode erfaringer ift. fokus på læring og opfølgning. 
 
Seniorrådet efterlyser vision for danske ældreråd i formandens 
beretning. Drøftelser af Danske Ældreråds navn kom til at fylde 
alt for meget. Søren Jacobsen orienterede om at der arbejdes 
videre i i bestyrelsen i Danske Ældreråd ift. regionsældrerådene 
ift. visionerne i danske ældreråd. 
 
Enighed om at det var en inspirerende og god konference, at det 
er dejligt at så mange, deltager og får viden om området. Der er 
ikke noget der skal følges op på her og nu. 
 

 
5. Opfølgning på møde med formand for kultur og fritid Hanne 

Ringgaard Møller v/ Karen Strandhave 
Hanne Ringgaard Møller har efterfølgende informeret om, at ift 
samarbejde med Senior, social og sundhed om kulturelle aktivi-
teter på plejecentre, så har kulturpuljen ydet tilskud til aktiviteter 
udefra. 
 
Hanne Ringgaard Møller foreslår at Seniorrådet taler med en 
gruppe kulturfolk om, hvilke tilbud I kunne forestille jer – fortæl-
ling, dans, sang etc. og hvordan det skal organiseres. 
Hanne foreslået at et par stykker fra seniorrådet – kunne starte 
med at mødes i en mindre gruppe og lægge en plan sammen 
med kulturkonsulent/chef. 
 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter muligheden herfor 

 
Beslutning: 
Seniorrådet vil gerne deltage i nogle møder ift hvordan der i fæl-
lesskab kan skabes synergier mellem kulturområdet og pleje-
centrene. Områdelederne fra plejecentre vil være oplagte til 
også at deltage ift at få det spredt viden og synergier ud til alle 
plejecentre.  
Majbritt Kjærulff, Margit Lolk og Karen Strandhave vil gerne del-
tage i denne gruppe 
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6. Valg af repræsentant i Seniorrådet som ansvarlig for trans-
portområdet v/ Karen Strandhave 
Der er i seniorrådets virke løbende behov for at forholde sig til for-
hold vedr. transport for ældre. Det vil derfor være hensigtsmæssigt 
at vælge en repræsentant i Seniorrådet der har dette fokus. 

 

Indstilling: 

Der vælges en repræsentant fra seniorrådet som har det overord-

nede fokus på forhold vedr. transport 

 

Beslutning: 

Drøftet. Seniorrådet finder derfor at det vil være hensigtsmæssigt 

med 2 repræsentanter 

 

Majbritt Kjærulff oplyser der skal vedtages en mobilitetsplan hvor 

der vil være borgermøder. 

 

Majbritt Kjærulff og Egon Sohnesen er valgt som seniorrådets re-

præsentant vedr. transport.  
 

 
7. Studietur 04.09.24 

Seniorrådet har planlagt studietur 04.09.24. 
 
Indstilling: 

Vedlagte program godkendes 

 

Beslutning: 

Program taget til efterretning idet ankomst til Svendborg først bliver 

16.30 

 
 

8. Køresedler forår 2024 v/ Helle Frederiksen 
Indstilling: 

Køresedler afleveres til Helle 

 

Beslutning: 

Køresedler afleveret 
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9. Møder v/ Karen Strandhave 
Drøftelse af kommende møder 
 
Indstilling 
Seniorrådet prioriterer og fremkommer med emner til dagsorden, 
samt godkender datoer for møder i Seniorrådet i efteråret 2024: 
 

Seniorrådsmøde Emne Sted 

Fredag 09.08.24 Besøg på plejecenter Gudbjerg Pleje-
center 
Byvej 27 
Gudbjerg 

Mandag 02.09.24 Plejecenterlæge og prak-
siskonsulent 

Evt. det plejecen-
ter hvor plejecen-
terlægen er 

Torsdag 19.09.24 Invitere formand for bor-
ger- og arbejdsmarked 

 

Fredag 01.11.24   

Mandag 02.12.24 Julefrokost  

 

 

Kommende emner til seniorrådsmøder 

• Besøg på geriatrisk afdeling 

• Digitalisering 

• Besøge plejecentre 

• Frivillige og alternative måder at arbejde med frivillige. Her-
under fokus på det nye plejecenter i Tankefuld. Frivillige. 
Hvad skal de?  Hvordan skal de forsikres? 

• Møde med praksiskonsulent og plejecneterlæge 

• Opgaveglidning fra regioner og kommuner 

• Formændene for nedenstående udvalg inviteres to gange 
på en valgperiode. 

o Plan og lokalsamfund 
o Miljø og teknik 
o Kultur og fritidsudvalget 
o Borger- og arbejdsmarkedsudvalget 

• Input til Impulser på dagsordenen 2 x årligt april og oktober 
 

Indstilling: 

Seniorrådet prioriterer emner/besøg for kommende møder. 

 

Beslutning: 

Taget til efterretning. Søren arbejder på møde med geriatrisk afde-

ling. Evt. temamøde om ældrelov og konsekvenser 
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10. Gensidig orientering.   
Fra Formand Karen Strandhave 

• På danske ældreråds hjemmeside er der nu lagt materiale 
op om temadage om ældrerådsvalg. Det er 31.10.24 i Fre-
dericia 

• Ældrepolitisk konference 27.11.24 

• Karen har været til konstituerende møde på Stenstrup 
Plejecenter ift Plejecenterråd. Der er valgt gode repræ-
sentanter fra lokalområdet til Plejecenterrådet 

• Kronik i FAA 19.05.24 hvor bestyrelsesmedlem i Svend-
borg senioridræt skriver, at SK har vedtaget en ny idræts-
politik, hvor 60+ ikke er med. Der rettes henvendelse til 
kultur- og fritidschefen 
 

Fra Seniorrådets medlemmer 

• Ingrid Andersen har været til valgmøder på Trollemose og 
Thurøhus ift plejecenterråd. Der har været god opbakning 
fra de pårørende 

• Helle Frederiksen er inviteret til Frøavlen vedr. drøftelse af 
valgmøde 

• Erik Sohnesen til møde på Damgården – der kom kun 1 – 
vedkommende vil kontakte flere. Der var samtidig dialog-
baseret tilsyn 

• Finn Olsen orienterer om udfordringer til at få nok valgte til 
plejecenter på Caroline Amalielund 

• Solveig Thrane er indkaldt til valg 17.06.24 på Tåsinge 
Plejecenter- Solveig Thrane og Helle Frederiksen er ind-
kaldt 3 dage 26 –27 og 28.08.24 ift. udbud på dæktelefoni 
og nødkald 

• Søren Jakobsen har været til forretningsudvalgsmøde i re-
gionsældrerådet. Der kommer referat til dagsorden næste 
møde. Efterårets stormøde kommer til at omhandle vel-
færdsteknologi og digitalisering.  
Møde i Sundhedsbrugerrådet ift forskning og involvering 
af brugere/patienter og pårørende med i udvalg. Her var 
direkte indflydelse.  
Der blev drøftet kunstig intelligens i sundhedsvæsnet – 
hvor lang er vi? I regionen er der 7 løsninger i drift – 10 
løsninger tæt på og 20 løsninger på vej.  
Smagspanel med politisk deltagelse ift kost i sygehusvæs-
net – der er positive tilbagemeldinger.  
Der skal vælges 2 repræsentanter til styregruppe i center 
for pårørendeinddragelse 
 

Fra seniorrådets medlemmer ift dagsordener fra politiske ud-
valg 

• Ikke noget af relevans 
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Fra Svendborg Kommune v/Kirsten Vie 

• Kommuneaftalen om kommunernes økonomi for 2025 er 
kommet i fredags, den er endnu ikke beregnet for Svend-
borg Kommune, men det tegner til en god aftale der gør, 
at vi fortsat ikke forventer besparelser i forhold til budget 
2025 

• Ift. kontrol af brandalarmeringsanlæg er der ikke noget 
ændret siden sidste møde – Ejendomscentret arbejder på 
digitalisering af indberetninger 

• Bolighandlingsplan. Ift. erstatningsboliger for Hesselager 
Plejecenter arbejdes der fortsat med om- og tilbygning af 
Ollerup og Bryghuset Plejecenter. Ift. Bryghus er admini-
stration og ledelse i dialog med de 5 berørte familier. 

• Gang i valgene til Plejecenterråd. Der kommer et overblik 
når valgene er gennemført. 

 

Indstilling: 

Orientering tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

Orientering taget til efterretning 

 

 
11. Hvad skal videre til pressen/facebook?/alle 

Indstilling: 

Seniorrådet drøfter om der er temaer fra dagens møde der skal 

videreformidles. 

 

Beslutning: 

Der lægges opslag på Facebook op om selvkoordinerende te-

ams. 

 

 
12. Eventuelt/alle 

• På kommende møde tages nye billeder, hvor Johnna Jørgen-
sen også er med 

• Opgaveliste sættes på kommende møde – herunder fordeling 
af opgaver til Johnna Jørgensen 

 
 
 
 
For referat: 
 
05.06.24 Kirsten Vie 


